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Muistio Helios Nordic Finland Oy aurinkovoimalahankkeiden 
tilaisuuksista 
 
Hankkeen esittely- ja keskustelutilaisuus 
  
25.11.2024 klo 16:05 – 17:32 ja klo 18:33-19:50 
Vojakkalan kylätupa ja Lopen kunnantalo 

 
Vojakkalan tilaisuus 
 
Esa Eklund esitteli yrityksen toimintaa. Helios on Ruotsin suurin aurinkovoimalatoimija. Yrityksellä on useita hankkeita: 
yksi toteutettu ja kaksi rakenteilla. Helios kuuluu ranskalaiseen Vinci-konserniin, joka on merkittävä rakennus- ja infra-
alan yhtiö. 
 
Helioksen toiminta on aloitettu Suomessa vuoden 2023 kesällä. 
 
Hanketoimija esitteli hanketta, joka koostuu Someron yhteismetsän omistuksessa olevista palstoista, joiden 
yhteiskoko on noin 70 ha. Ruuttanalammin lähellä olevan palstan kulkuyhteyksistä kaivattiin selvitystä. 
 
Konsultti Pasi Lappalainen Nosto Consulting Oy:stä esitteli suunnittelutarveratkaisuhakemusluonnosta. 
 
Keskustelu oli vilkasta ja suurelta osin hyvin kriittistä. Pääaiheina olivat hankealueen virkistyskäyttö ja poistuvat 
luontoarvot. Hanketta vastustettiin sen sopimattomuuden vuoksi alueelle. Kysyttiin, miksi voimala halutaan rakentaa 
nimenomaan metsään, virkistysalueelle. Tieyhteyksistä ja tiealueista kaivattiin tarkempia tietoja karttaesitysten 
ollessa epätarkkoja. 
 
Hanke sijaitsee pohjavesialueella, ja pohjavesiolosuhteista on tehty riskikartoitus. Yleisö kysyi, milloin selvitykset ovat 
nähtävillä, ja toimija vastasi niiden olevan saatavilla hakemuksen jättämisen jälkeen. Aineistot laitetaan kunnan 
verkkosivuille. 
 
YVA-tarveharkintaa ei ole pyydetty, eikä YVA-menettely ole lain vaatima. Hämeen ELY-keskukselta ei ole pyydetty 
tarveharkintaa. 
 
Tuleva aurinkovoimala siirtyy yhtiö Vincin omistukseen. 
 
Yleisö ehdotti, että YVA tarveharkinta tulisi selvittää, koska Kaartjärven ympäristössä on muita hankkeita, kuten Forus 
Oy:n hanke. 
 
Yleisö kysyi: Mikä on voimalaitoksen elinkaari, poistetaanko telineet sen päättyessä ja miten estetään haitta-aineiden 
liukeneminen maaperään? 
 
Voimalan elinkaari on 40 vuotta. Paneelit joko puretaan tai vuokrasopimusta jatketaan ja voimala uusitaan. Paneelien 
lasi voidaan kierrättää. Jos maaperä pilaantuu, aiheuttaja on lain mukaan velvollinen puhdistamaan alueet. 
 
Aurinkopaneelit tuodaan Kiinasta tai muualta Kaukoidästä. 
 
Hankkeen sijainti ja metsän tulevaisuus herättivät keskustelua. Metsän käyttö muuttuu rajusti. Alueen virkistyskäyttö 
asukkaiden ja muiden toimesta loppuu. 
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Miksi hanke sijoittuu tälle alueelle? Voimajohtolinjan sijainti on tärkein syy. Linja on lähellä, joten ei tarvitse vetää 
uusia linjoja ja kaapeleita. 
 
Biologin mukaan hankealueella ei ole havaittu erityisiä luontoarvoja. Hankkeen ei myöskään odoteta vaikuttavan 
mahdollisiin viereisiin arvoihin. 
 
Keskustelun seurauksena Kyläntaustanojan kohdan rajausta kannattaisi päivittää. 
 
Yleisöstä todettiin, että hanke tuo paljon negatiivisia asioita. Virkistys arvot heikentyvät ja sosiaalinen kokemus 
heikkenee. 
 
Yleisöstä todettiin, että pohjavettä ei saa pilata ja kysyttiin, että paljonko kiinteistöveroa kunta saa hankkeesta. 
Tuleva vero riippuu hankkeen kustannuksista. Viranomainen ei voi vastata siihen. 
 
Kysyttiin, että kauanko rakentaminen kestää? Vastaus: noin pari vuotta. 
Mistä rakentajat tulevat? Vastaus: Keski-Euroopasta. 
 
Someron yhteismetsän edustajat: aurinkopaneelialueen vuokraaminen tuottaa kaksi kertaa enemmän kuin metsä. 
 
Luontoselvityksessä lähialueelta, ei hankealueelta on löytynyt arvokas luontokohde arvoluokka 4. Ruuttanalammi. 
 
Mitkä ovat hankkeen vaikutukset Kaartjärven ennestään huonoon vedenlaatuun?  
 
Lupaprosessin aikataulut: 
Päivitetty hakemus toimitetaan loppuvuoden aikana. Lupapäätös tehdään alkuvuoden aikana. Naapureille ja muille, 
joiden asumiseen, työntekoon tai muihin oloihin hanke saattaa merkittävästi vaikuttaa, annetaan mahdollisuus tehdä 
kirjallinen muistutus MRL 173 §:n mukaisesti. 
 
Hankealueella on asukkaille tärkeitä paikkoja, kuten Kalattomanlammi ja eri ojia. On tärkeää tehdä havainnekuvia, 
koska hanke muuttaa lähimaisemaa. 
 
Tilaisuus päättyi klo 17:32. 
 
Kunnantalon tilaisuus 
 
Paikalla 15 
 
Esa Eklund avasi tilaisuuden. Eklund ja Pasi Lappalainen esittelivät hanketta ja sen karttoja. 
Aidan mataluudesta keskusteltiin. Rakoa ei saa olla, jotta sudet eivät pääse lampaiden kimppuun. 
 
Alueen luontopolut ovat aktiivisessa käytössä. Ennallistetaanko suoalueita ja onko toimijalla vesitalouden osaamista? 
Alueiden ennallistaminen on mahdollista. Hanketoimija on tehnyt paljon selvityksiä. Mm. luontoselvitys, arkeologinen 
inventointi, hulevesiselvitys, pohjavesivaikutusten arviointi. 
 
Pasi Lappalainen esitteli suunnittelutarveratkaisuprosessia.  
 
Käytiin läpi luontoselvityksen luontoarvoja. Selvityksessä ei löytynyt hanketta estäviä luontoarvoja. 
 
Miten huomioon Kyläntaustanjärvet? Vs. Alueella on tehty pohjavesiselvitys ja riskienarviointi 
 
Yleisö totesi, että virkistysarvot vähenevät ja luonnon sekä eläinten tilaan kohdistuu merkittävä vaikutus. 
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Hankealueiden pienentäminen on mahdollista. 
 
Hanketoimija totesi, että vaikutukset maaperään pidetään minimissä. 
 
Miksi juuri tämä paikka on valittu Suomen mittakaavassa. Vastaus: alueella on hyvä voimajohtolinja ja 
siirtokapasiteetti. 
 
Todettiin, että heijastuksia varten Traficomilta on hyvä pyytää lausunto. 
 
Keskusteltiin mahdollisuudesta kompensoida luontoarvoja. 
 
Yleisöstä todettiin, että alueen tuuliolosuhteet tulevat muuttumaan hakkuiden takia, mikä vaikuttaa negatiivisesti. 
 
Kysyttiin, että kuka tyhjentää alueen. Vastaus: 40 vuoden jälkeen alue siivotaan, josta on sopimus maanomistajan 
kanssa. 
 
Tilaisuus päättyi klo 19:50. 
 

 
 

Muistion laati Werner Franzén 
 
 
 
 

 


